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Konkrétní připomínky a dotazy k práci:

Bakalářskou práci Magdy Fričové považuji za příkladné zpracování tématu, které je relevantní pro
politologickou teorii i politickou praxi, vychází z aktuální debaty v našem prostředí a zároveň jej lze zakotvit
v obecnější odborné diskusi s komparativním přesahem. Personalizace politiky a institucí politického
systému je fenomén, který získává na významu i v českém kontextu.

Autorka se zaměřila na analýzu personalizace volebního procesu, přičemž k této oblasti přistupuje ze
dvou směrů, a to 1. ze strany politických elit a tlaku části z nich na větší personalizaci volebprostřednictvím
změny volebních pravidel, a 2. ze strany voličského využívání nástrojů personalizace volby, které jsou
dostupné již nyní. Vždy jde o volby do Poslanecké sněmovny.

Velmi kladně hodnotím systematickou práci s primárními daty, jejich přehledné využití a logický postup
analýzy. Stejně tak závěry jsou přesvědčivé a přinášejí poznatky, které jdou proti zažitému mínění (např.
skutečnost, že míra využití preferenčních hlasů od roku 2002 setrvale klesá vyvrací teze o ”kroužkovací
revoluci” a údajné větší pozornosti voličů vůči osobnostem kandidátů). To vše s oporou v autoritativní
literatuře české a především zahraniční provenience. Autorka rovněž identifikuje možné oblasti dalšího
výzkumu.

Práci k obhajobě jednoznačně doporučuji a navrhuji hodnocení ”výborně”.

Jako doplňující otázky je možné využít následující:
1. Nedávno se u nás na vládní úrovni diskutovala možnost zavedení přímé volby starostů (tu ve volební

kampani podporoval i současný prezident Zeman). Jak tento projekt skončil a jaká byla argumentace
pro a proti?

2. Jaké mohou být příčiny nižšího využívání preferenčních hlasů (v absolutním i relativním vyjádření
a také v míře jejich dopadu na mandátové změny) ve volbách roku 2013?



Závěr: Bakalářskou práci doporučuji k obhajobě.
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